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درمکتب امام

به حال مردم برسیم
باید ما فکر باشیم که خودمان را در بین این تلاطمی که در دنیا هست حفظ 

کنیم و حفظ به این است که به اسلام گرایش پیدا کنیم و به احکام اسلام گرایش 

پیدا کنیم و به حال این مردم فقیر برسیم و به حال این اشخاصی که زحمت دارند 

برای این ملت می کشند، به حال اینها، دولت برسد.

صحیفه امام؛ ج17؛ ص385 | جماران؛ 1 فروردین 1362

نگاهیبهدیروزنامههایزنجیرهای

سریال های تلویزیونی 
عامل حوادث اخیر در کشور!

صفحه10
دوشنبه۲بهمن1۳۹۶

۴جمادیالاول1۴۳۹-شماره۲1۸۲۵

سرویس سیاسی-
»معتقدم این تشــنج ها و بحران ها و اعتراضات مدنی که در روزهای اخیر در بســیاری از شهرها به وجود 
آمد، ناشی از برنامه ریزی انباشته شده غلط و نمایش میزگرد ها، سریال ها و برنامه های مستندی است که مردم 
را عصبانی و ناامید کرد«]![ این جملاتی اســت که دیروز روزنامه ایران به نقل از عبدالله ناصری از مدعیان 

اصلاح طلب نوشت.
گفتنی است، اتفاقا بر اساس شواهد و قرائن، همین افراطیون مدعی اصلاحات بودند که در ناراضی کردن 
مردم و شکل گیری اعتراضات که منجر به موج سواری و آشوب افکنی ضدانقلاب شد، نقش عمده و اساسی 
داشتند. این طیف غربگرا با تیترهایی چون »اینک بدون تحریم«، »صبح بدون تحریم«، »یک روز خوب برای 
دنیا«، »فروپاشی تحریم« »خلاص شدیم«، »سد تحریم شکست«، »آغاز یک روز خوب برای همه« و »فتح 
الفتوح« و »آفتاب تابان« نامیدن خسارت محض، مردم را فریب دادند و به بزرگ نمایی و بزک برجام و انتظار 

آفرینی از توافق هسته ای پرداختند. 
بر این اســاس، مسبب ناامیدی مردم همین مدعیان اصلاحات بودند که تبلیغ کردند تحریم ها برداشته 
و اوضاع اقتصادی مناســب می شود و مجیزگوی توافقی شدند که نتیجه اش تعطیلی دستاوردهای هسته ای، 
افزایش بیکاری، رکود، تورم و گرانی شــد و کار به جایی رســید که خود رئیس جمهور مذاکره با آمریکا را 
دیوانگی خواند. از ســوی دیگر همین شخص)مصاحبه شــونده( بود که دولت را رحم اجاره ای اصلاح طلبان 
دانســته و گفته بود: »اگر رحم اجاره ای جنین را خوب محافظت کند، حتما اصلاح طلبان آن را دوباره اجاره 
خواهند کرد.« مدعیان اصلاحات دولت را پلی برای عبور و رسیدن به اهداف نامشروع باندی خود می دانند. 
به دولت برای بهبود وضعیت کشور آدرس غلط می دهند و نظام را متهم می کنند. علاوه بر این، حجاریان هم 
در اظهارنظری، دولت یازدهم را »دولت حســینقلی خانی« خواند و وجود دولت روحانی را مدیون و مرهون 

جریان اصلاحات دانسته بود.
ابراهیم اصغرزاده نیز اولین اصلاح طلبی بود که دولت روحانی را به رحم اجاره    ای تشبیه کرده و گفته بود: 

»چند وقت پیش به دوستانی به شوخی گفتم این رحم اجاره ای برای پرورش یک نطفه است.«
در بخش دیگری از این گفت وگو آمده است: »اینکه صدا و سیما و کارشناسش به دروغ برجام را از پیش 
نوشته شده می داند، نشان دهنده این موضوع است که رویکرد صدا و سیما با آمدن و رفتن مدیران تغییری 

نکرده است.«
از پیش نوشــته بودن برجام نه تنها دروغ نیست بلکه وزارت امور خارجه نیز آن را تأیید کرده است. این 
وزارتخانه در بیانیه ای که در اعتراض به یکی از برنامه های موفق ســازمان صدا و ســیما منتشر کرد، نوشت: 
»اینکه در میانه راه یک موسســه مطالعاتی پیشنهادهایی را برای پایین آمدن مذاکره کنندگان آمریکایی از 
مواضع خود مطرح نماید و آنها هم قبول نمایند، اتفاقا نقطه قوت مذاکره کنندگان ایرانی است.« کارشناسی 
که این موضوع را در برنامه مناظره تلویزیونی مطرح کرد، در پاسخ به وزارت امور خارجه در بخشی از جوابیه 
خود نوشــت: »آقایان تکذیب نکرده اند که مفاد پیشــنهاد ICG در برجام تکرار شده است، اما حقیقتا جای 
ســؤال است که تکرار متن پیشنهادی یک اندیشکده وابســته به دولت آمریکا -که جرج سوروس از اعضای 

اصلی آن است- در برجام، چگونه نقطه قوت مذاکره کنندگان ایرانی است؟«

دیوار کوتاه اصلاح طلبان یا نظام؟!
احمد شیرزاد از مدعیان اصلاحات در یادداشتی که روزنامه زنجیره ای شرق آن را منتشر کرد با اشاره به 
آشوب های اخیر نوشت: »ظاهرا اصلاح طلبان تنها گروه مسئول و پاسخ گو در کشور هستند. اگر امام جمعه یا 
دادستانی جلوی کنسرتی را گرفت، اصلاح طلبان باید پاسخ دهند. اگر دانشجویی دستگیر شد، چه مقصر باشد 
و چه نباشد، دولت روحانی و حامیان اصلاح طلبش باید پاسخ بدهند. اگر دریاچه ارومیه یا زاینده رود خشک 
شد، مسئولش روحانی است. اگر صندوق های بازنشستگی بر  اثر سوء تدبیر چندین و چندساله کسانی که به 
آنها دست اندازی کرده اند در آستانه ورشکستگی اند، مسئولش روحانی و اصلاح طلبان هستند. اگر باران نیاید 
تقصیر دولت اســت، اگر ســیل بیاید تقصیر اصلاح  طلبان! زلزله به   دلیل بی کفایتی دولت است! سیاست های 

ایران ستیزانه ترامپ هم کار روحانی است.«
نویســنده افزوده اســت : »معترضان تندرو داخلی و خارجی هرگز دیواری کوتاه تر از دیوار اصلاح طلبان 
و میانه روها برای اعتراض نمی یابند، چرا؟ پاســخ سهل است؛ چون هزینه ندارد، جایزه هم دارد! جالب است 
وقتی پای شــعار های گردن فرازانه ضد دولت میانه رو در میان اســت چندان مرزی میان اصولگرایان تندرو و 

تندروهای برانداز نمی توان یافت.«
نگاهی به ترکیب دولت های پس از انقلاب به خصوص از دهه هفتاد تاکنون به خوبی نشــان می دهد که 
اکثریت دولت ها و مدیران اجرایی کشــور به مدعیان اصلاحات و یا متحدین این جریان تعلق داشــته است، 
از یکه تازی »کارگزاران« در دولت به اصطلاح »ســازندگی« تا مدیریت هشت ساله اصلاح طلبان در »  دولت 
اصلاحات« و امروز که مدعیان اصلاحات سهم عمده ای از کابینه را به خود اختصاص داده اند همه و همه به 
وجود آورنده این سؤال بسیار مهم است که آیا مدیران سی سال گذشته می توانند در مسند مطالبه گر نشسته 

و عملکرد خود را به کل نظام تسری دهند؟!
جواب متقن و منطقی آن است که این مدیران بایستی به جای سؤال از نظام پاسخ دهند که چه کرده اند 
که امروز معیشت مردم به این سختی می گذرد ، مگر اقتصاد و سیاست داخلی و خارجی کشور دیروز و امروز 

دست آنان نبوده و نیست؟
اصلاح طلبان همواره نشــان داده اند پاسخگوی وضعیتی که به وجود آورده اند نیستند، آنان زمانی که 
اعتراضات مردمی به وضع بد معیشتی را می بینند ابتدا منکر این اعتراضات و یا معیشتی بودن آن می شوند ، 
در ادامه وقتی که صدای انتقادات به آســمان می رســد باز به جای پاسخگویی نظام را متهم می سازند و 
حتی در برخی موارد چنانچه در ماه های گذشته شاهد آن بوده ایم به جای پاسخ به عملکرد رئیس جمهور 
و دولتی که نقش اساســی در پیروزی آن در انتخابات داشته اند لباس نقد همین دولت را به تن می کنند 
و نسبت به وضع بد اقتصادی گلایه می کنند بی آنکه بگویند خود مدیران اجرایی همین دولت هستند و 

خودکرده را تدبیر نیست!

مسیر اشتباه وزارت خارجه!
روزنامه بهار در مطلبی به عنوان »مسیر اشــتباه وزارت امور خارجه« به اقدام موهن، عصبی و نابردبارانه 
این وزارتخانه در صدور بیانیه علیه انتقادات یاسر جبرائیلی به برجام پرداخت و نوشت: »تیم رسانه ای دولت 
می بایست در چنین موضوعاتی وارد عمل شده و با رایزنی با صداوسیما افرادی را به عنوان نمایندگان دولت 
و وزارتخانه ها به چنین مناظره هایی معرفی کند. افرادی که توان و اطلاعات لازم را برای پاسخ به مسائلی که 

منتقدان و تیم سیاسی اداره کننده صداوسیما مطرح می کنند داشته باشند.«
این روزنامه اصلاح طلب در ادامه مهدی رحمانیان مدیر مســئول روزنامه شــرق را ناتوان و کم اطلاع در 
دفاع از برجام عنوان کرد و نوشت: »صداوسیما در مناظره های هسته ای در اغلب موارد با علم به پاسخ منفی 
مسئولان وزارت امور خارجه برای حضور در چنین مناظره هایی... به سراغ افرادی می رود که در ظاهر موافق 

و همراه برجام تلقی می شوند اما در عمل توان کافی برای دفاع از توافق هسته ای را ندارند.«
روزنامه زنجیره ای بهار در حالی مدیر مســئول شــرق را ناتوان در دفاع از برجام عنوان می کند که همین 
روزنامه نیز در ســالگرد دو ســالگی این خسارت محض به طور کامل این رویداد را سانسور کرد و در صفحه 
اول خود هیچ اشــاره ای به آن نکرد. جریان غربگرا تا دیروز با ماموریت بزک توافق هســته ای و چهره خبیث 
شیطان بزرگ از رفع تحریم ها و اشتغال و رونق تولید گرفته تا محیط زیست و حتی آب خوردن مردم را به 
برجام گره می زدند ولی اینک پس از تعبیر نشدن وعده هایشان این خط را پیش گرفته اند که قرار نبود برجام 

مسایل اقتصادی را حل کند!

کج فهمی از آزادی در غرب
روزنامه بهار در شماره دیروز گفت وگویی با احمد نقیب زاده از فعالان سیاسی اصلاح طلب انجام داد. در 
بخشی از این گفت وگو پرسیده شده است: »آیا درغرب حوزه »آزادی فردی« با مفاهیمی چون تمامیت ارضی، 
به تداخل می خورد مثلا زیبا کلام بر این باور است و تلقی از دموکراسی دارد، می گوید: در صورتی که فلان 

قوم رفراندوم بگذارد می تواند جدا شود؟« 
نقیب زاده در پاســخ به درک نادرســت برخی از آزادی در غرب اشاره و تشریح کرده است: »نه خیر!عرض 
کردم، سیاستمداران با تشبث به اصل مصلحت عمومی با زیرکی جلوی این زاویه ها را می گیرند و در برابر این 
امور به مصلحت عمومی اســتناد می کنند. کسانی هم که این سخنان را می زنند، تاریخ اروپا را نمی شناسند 
و به نظام دولت در غرب نیز آگاه نیســتند.در غرب آزادی وجود دارد، ولی اگر در جاهایی این آزادی فردی 
بخواهداختلالی در روند همبستگی ملی بیاورد و به مصلحت عمومی آسیب بزند، با ترفندهای ظریف جلوی 
آن را می گیرند، مثلا اگر یک مقاله ضد تمامیت ارضی یکی از کشــورهای اروپایی بنویســید و بخواهید که 
آن را چاپ کنید، به نحوی زیرکانه و به طور سیستماتیک حذف می شود، نه لوموند و نه فیگارو آن را چاپ 
نمی کند، در غرب هم کسانی که چنین افکاری داشته باشند، به طور طبیعی به حاشیه کشیده خواهند شد.«

امضای برجام
روزنامه آرمان در مطلبی نوشت: »کل نظام ایران برجام را امضا کرد. نهایتا بجز دولت و نماینده آن )وزیر 
خارجه(، شورای امنیت ملی و مجلس هم بر آن صحه گذاشتند و مقام معظم رهبری هم بعد از این مراحل 

با شروطی که اعلام کردند، بر این کار صحه گذاشتند«.
برخلاف ادعای این روزنامه زنجیره ای، اجرای برجام از سوی دولت، به 29 شرط ابلاغ شده از طرف رهبر 
معظم انقلاب، شورای عالی امنیت ملی و مجلس شورای اسلامی مشروط شد. اما متاسفانه دولت مرتکب قصور 
و تقصیر های فراوان در مراعات آن 29 شرط شد. در همین رابطه، »علی اکبر ولایتی« عضو هیئت نظارت بر 
برجام - تیرماه 95- در مصاحبه با خبرگزاری صداوسیما، گفت: »به برخی شروط 9 گانه ابلاغ شده از جانب 

رهبر معظم انقلاب درخصوص اجرای تعهدات کشورمان در چارچوب برجام عمل نشد«.
در قانون »اقدام متناسب و متقابل دولت جمهوری اسلامی ایران در اجرای برجام« مصوب مجلس شورای 
اسلامی تاکید شده است که »دولت موظف است هرگونه عدم پایبندی طرف مقابل در زمینه لغو مؤثر تحریم ها 
یــا بازگرداندن تحریم های لغو شــده و یا وضع تحریم تحت هر عنــوان دیگر را به دقت رصد کند و اقدامات 
متقابل در جهت احقاق حقوق ملت ایران انجام دهد و همکاری داوطلبانه را متوقف نماید و توســعه ســریع 
برنامه هســته ای صلح آمیز جمهوری اســلامی ایران را سامان دهد به طوری که ظرف مدت دو سال ظرفیت 

غنی سازی کشور به یکصدونود هزار سو افزایش یابد«.
متاســفانه دولت آقای روحانی در واکنش به گستاخی های مکرر آمریکا به فشار ایمیلی، پیام توئیتری و 
نامه نگاری و برگزاری جلســات نمایشــی بسنده کرد، حال آنکه تنها پاسخ عملی و قاطع به گستاخی آمریکا 

عمل به 29 شرط اجرای برجام است.
واکنــش منفعلانه دولت در قبال عمل نکردن آمریــکا به تعهدات خود،  این گزاره را در ذهن دولتمردان 
آمریکایی تقویت کرده است که می توانند برخلاف تعهداتشان عمل کنند و مطمئن باشند که از سوی ایران، 

واکنش عملی مشاهده نخواهد شد.

در صحن علنی مجلس مطرح شد 

مسئولین برای حل مشکلات مردم 
به گفتاردرمانی بسنده نکنند 

رئیس  فراکسیون امید مجلس با 
بیان اینکه شبکه ملی اطلاعات بسیار 
بهتر از این می توانست دنبال شود، 
پیگیری  در  دولت  جدیت  خواستار 

توسعه این شبکه شد.
به گــزارش خبرنگار مهر، محمدرضا 
عــارف نماینــده مردم تهــران و رئیس  
فراکسیون امید مجلس در حاشیه جلسه 
علنی مجلس و در جمع خبرنگاران درباره 
موضوع سؤال نمایندگان از رئیس جمهور 
درباره بحران مؤسســات مالی و اعتباری 
و موضع فراکســیون امید نسبت به این 
مســئله اظهار داشــت: در این رابطه در 
فراکسیون جلسات متعددی را با مسئولان 
ذی ربــط مخصوصا وزارت امور اقتصادی 
و دارایی و بانک مرکزی داشــته ایم و در 

مجموع نســبت به اقدامات انجام شده، 
یک رضایت نســبی احســاس می شود؛ 
یعنی در حدی که توانســته اند پول های 
ســپرده گذاران تا 2۰۰ میلیون تومان را 
پرداخت کنند و امیدواریم که این کار با 

جدیت بیشتری پیگیری شود.
وی در پاسخ به سؤالی درباره درخواست 
جمعی از نمایندگان مجلس از رؤسای قوا 
برای تقویت پیام رسان های داخلی و نظر 
وی نسبت به این مسئله، خاطرنشان کرد: 
پیام رسان های داخلی قطعا از اولویت های 
اصلی است، هم از نظر ملاحظات امنیتی و 
اینکه اطلاعاتمان را در داخل کشور حفظ 
کنیم و هم از جهت اینکه سرویس بهتر، 
ارزانتر و باکیفیت تری به مردم ارائه شود.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای 

اسلامی در عین حال تأکید کرد: داشتن 
یک شــبکه داخلــی، مانع اســتفاده از 
شبکه های پیام رسان غیرداخلی نمی شود 
و بایــد از هر امکانــی در جهت اهداف 
و برنامه هــای خودمان اســتفاده کنیم؛ 
امروز در حقیقت مانع شدن دیگر جواب 
نمی دهد و تنها راه موجود، کار فرهنگی و 
ارائه شبکه های بامحتواهای ارزشمند است 

تا جوانان از آن استفاده کنند.
عارف در پاســخ به ســؤال خبرنگار 
مهر مبنی بــر اینکه آیــا در این رابطه 
میزان پیشــرفت شبکه ملی اطلاعات را 
رضایت بخش می دانیــد یا خیر، تصریح 
کرد: خیلی بهتر از این می شــد کار کرد؛ 
مخصوصا با اولویت هایی که شــبکه های 
داخلی دارند و جــزو دغدغه های ما نیز 

هســت، امیدواریم کــه دولت با جدیت 
بیشــتری مسئله فعال شــدن و داشتن 
ظرفیت مطلوب در شبکه ملی اطلاعات 

را دنبال کند.
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلــس همچنین درباره میــزان فعال 
بودن شورای عالی فضای مجازی در این 
زمینه نیز گفت: شــوراهای عالی معمولا 
در چارچوب وظایف و اختیاراتشــان کار 
می کنند؛ به نظرم شــورای عالی فضای 
مجازی هم می توانست بهتر و فعال تر در 
این زمینه کار کند و مخصوصا با نهادهایی 
که در این زمینه فعال هســتند، از قبیل 
انجمن های علمی فضای مجازی، تعامل 
بهتری داشته باشد تا تصمیمات بهتری 

در این زمینه گرفته شود.

عارف:

دولت پیشرفت شبکه ملی اطلاعات و تقویت پیام رسان های داخلی را 
با جدیت بیشتری دنبال کند

با  بودجه  تلفیق  عضو کمیسیون 
از صندوق  برداشت  اینکه  بر  تأکید 
توسعه ملی برای بودجه سال جاری 
خلاف شــعارهای دولت برای ایجاد 
 اشــتغال و توســعه ملی و خلاف 
سیاست های کلی نظام است، گفت: 
دولت در لایحه بودجه سال ۹7 محل 
تامین اعتبارات مورد نیاز مربوط به 
بنیه دفاعی، شیوه های نوین آبیاری و 
کشاورزی، صندوق های بازنشستگی 

را صندوق توسعه قرار داده است.
محمــد دهقــان در گفت وگو با مهر 
اظهار داشــت: دولــت در لایحه بودجه 
امســال برخلاف مصالح اقتصادی محل 
تامین اعتبارات مربوط به مســائل مهم 
کشــور را صندوق توسعه ملی قرار داده 
بود. این درحالی است که مصالح اقتصادی 
کشــور اقتضا می کند هر ســال سهمی 
از درآمد هــای نفتی به صندوق توســعه 
ملی واریز شود تا تسهیلات جهت رونق 
اقتصادی و تقویت سرمایه گذاری در بخش 

تولید اختصاص یابد.
وی گفــت: اگر نظــر دولت تصویب 

شــود، در ســال 9۷ بیش از آنچه که از 
درآمدهــای نفتی وارد صندوق توســعه 
ملی برای تقویت اقتصــاد و رونق تولید 
می شــود، از این صنــدوق برای مصارف 
جاری برداشته خواهد شد و چیزی برای 
تولید کنندگان بخش صنعت و کشاورزی 

باقی نخواهد ماند.
نماینــده مردم چنــاران و طرقبه در 
مجلس افزود: دولــت در لایحه بودجه، 
منابع صندوق توسعه ملی را خرج کرده 
و بنا دارد نیازها و هزینه جاری برخی از 

دستگاه ها را از این صندوق بردارد.
عضو کمیســیون تلفیق مجلس بیان 
داشــت: با این کار از یک ســو از بودجه 
عمومــی، اعتبــاری به آن دســتگاه ها 
اختصــاص نمی دهــد و از ســوی دیگر 
نماینــدگان را وادار می کنــد برخــلاف 
سیاســت های کلی نظام و دستور مقام 
معظم رهبری برداشت از صندوق توسعه 
ملی را تصویب کنند و برای کسب مجوز 

از رهبری نیز پافشاری نمایند.
دهقان افــزود: دولت در لوایح بودجه 
به  اخیر دســت اندازی هایی  ســال های 

صندوق توسعه ملی داشته است که این 
امر در سال 9۷ به اوج خود رسیده است.

وی خاطرنشان کرد: دولت در لایحه 
بودجه ســال 9۷ محل تامین اعتبارات 
مورد نیاز مربوط به بنیه دفاعی، شیوه های 
نوین آبیاری و کشــاورزی و صندوق های 
بازنشستگی که باید از محل بودجه های 
جاری کشور تامین شود را صندوق توسعه 
ملی قرار داده است تا با فشار نمایندگان 
مجوز برای برداشت از صندوق توسعه ملی 

برای هزینه در بودجه جاری اخذ شود.
عضو کمیسیون تلفیق مجلس این رفتار 
دولت را مغایر با شعارهای رئیس جمهور 
مبنی بر حمایت از تولید و  اشتغال دانست 
و گفت: این اقدامات با شعار دولت مبنی 
بر ایجاد رونق و  اشــتغال سازگار نیست. 
برای ایجاد رونق باید صندوق توسعه ملی 
فعال باشد. هدف از ایجاد صندوق توسعه 
ملی این بوده است که به بخش خصوصی 
برای رونق اقتصادی وام داده شود.  اشتغال 
با حرف ایجاد نمی شــود.  اشتغال با رونق 
بخش خصوصی ایجاد می شود. وقتی به 
بخش خصوصــی وام دادید، رونق ایجاد 

می شود. علت عمده تعطیلی کارخانجات، 
عدم وجود تســهیلات و نقدینگی است. 
باید به کارخانجات تســهیلات مالی داد 
کــه از محل صندوق توســعه ملی قابل 

تأمین است.
دهقان با تأکید بر اینکه برداشــت از 
صندوق توســعه ملی برای بودجه سال 
جاری خلاف شعارهای دولت برای ایجاد 
 اشتغال و توسعه ملی و خلاف سیاست های 
کلی نظام اســت، اظهار داشت: اگر قرار 
باشد هرچه پول به صندوق توسعه ملی 
می رود هزینه جاری کشــور شود، دیگر 

وجود صندوق توسعه ملی لزومی ندارد.
وی گفت: هرچه تا امروز در صندوق 
توسعه ملی ذخیره شده بود، خرج شده 
اســت. پیش از این حساب ذخیره ارزی 
برای کمک بــه رونق اقتصــادی ایجاد 
شــده بود که به خاطر دست درازی های 
دولت ها تعطیل شد. رهبر معظم انقلاب 
برای تقویت بخــش خصوصی، صندوق 
توسعه ملی را ایجاد کردند اما دولت کاری 
کرده است که صندوق توسعه ملی نیز به 
سرنوشت حساب ذخیره ارزی دچار شود.

دهقان تشریح کرد

دولت بنا دارد هزینه های جاری خود را از صندوق توسعه ملی تأمین کند

تعدادی از نمایندگان مجلس طی 
نطق های میان دستور در صحن علنی 
دیروز خانه ملت ضمن درخواست از 
برای حل مشکلات مردم  مسئولین 
تاکید کردند ســران قوا برای حل 
مشــکلات به گفتاردرمانی بسنده 

نکنند.
شــکور پورحســین نماینــده مردم 
پارس آباد و بیله سوار در نطق میان دستور 
خود گفت که اگر عــزم جدی در قوای 
ســه گانه برای حل مشــکلات نباشــد، 
نمی شــود به گفتاردرمانی بسنده کرد و 
ادامه این شــرایط بحران و چالش ایجاد 

می کند.
داشــت:  اظهــار  همچنیــن  وی 
وضعیــت صندوق های بازنشســتگی نه 
تنهــا رضایت بخش نیســت بلکه گاهی 
گزارش هایی از رسیدن این صندوق ها به 

مرز بحران به گوش می رسد.
کمیســیون  عضو  عبادی  حیدرعلی 
بهداشــت و درمان مجلــس نیز گفت: 
پرستارانی که در این شرایط سخت همه 
توان خود را در جهت مراقبت از مردم و 
جامعه و کاهــش آلام آنها وقف کرده اند 
شایسته آن هستند که مسئولین نظام در 
جهت رسیدگی به خواسته ها و رفع کمبود 

آنها تلاش کنند.
محسن علیجانی زمانی نماینده تهران 

نیز گفت: عدم رعایت عدالت اجتماعی و 
ایجاد فاصله طبقاتی و دور شدن مسئولین 
از متن مــردم و زیســت مردمی منجر 
به کاهش اعتماد عمومی و آســیب های 

اجتماعی شده است.
حبیب الله ده مرده نماینده مردم زابل 
نیز گفت: امروز بعضی مسئولان به جای 
حل مشکل مردم، خود تبدیل به مشکل 

شده اند.
چرا کمر به نابودی کشاورزان 

بسته اند؟
مهرداد بائوج لاهوتی نماینده لنگرود 
نیز طی تذکر شفاهی خود در صحن علنی 
مجلس، اظهار داشت: باعث تاسف است 

که بگویم میزان یک میلیون و 5۰۰ هزار 
تن برنج وارد کشور می شود.

وی گفت: چرا وزیر جهاد کشاورزی با 
اجازه ورود برنج به داخل کشور کمر همت 

به نابودی کشاورزان بسته است.
لاهوتی افزود: من درباره ورود برنج به 
کشور بارها به وزیر جهاد کشاورزی اخطار 
داده ام اما او به بنده گفت حرف شــما را 
قبول دارم و مطلب درستی است اما من 

تحت فشار هستم.
نماینده لنگــرود در مجلس تصریح 
کرد: در دوره وانفســایی کــه همه ما را 
باعث  تحریم می کننــد چرا خودمــان 
 تحریم و به وجود آمدن چنین شــرایطی

می شویم.
مصوبات نمایندگان 

طــرح دو استفســاریه مربــوط به 
بیمه شدگان تامین اجتماعی در مشاغل 
ســخت و زیان آور چون آتش نشــانی و 
پرتوکاران  اشــعه جهت بررسی بیشتر به 

کمیسیون مربوطه ارجاع شد.
نمایندگان مجلس همچنین با بررسی 
»اماکن  دربرگیری  درباره  استفساریه ای 
عمومی« در قانون جامع کنترل و مبارزه 
ملی با دخانیات نسبت به قهوه خانه های 
ســنتی به صــورت یک فوریتی موافقت 

کردند.
مجلســی ها همچنیــن با بررســی 
استفساریه چگونگی امهال وام به صورت 

دوفوریتی موافقت کردند.
از سوی دیگر بر اساس مصوبه مجلس 
ســازمان بنادر و دریانوردی موظف شد 
پذیرش ورود و خروج )پاس( کشــتی ها 
و همچنین ورود و خروج کالا از بنادر را 

انجام دهد.
لایحه تجارت نیز با موافقت نمایندگان 
در صحن علنی مجلس شــورای اسلامی 

بررسی می شود.
خبر دیگر اینکه رئیس  مجلس کشور 
گینه بیسائو به همراه هیئت پارلمانی این 
کشور در نشست علنی دیروز یکشنبه اول 
بهمن مجلس شورای اسلامی حضور یافت.

سردارغیب پرور در اختتامیه جشنواره سرباز برتر:
جواناننقشویژهایدر

افتخارآفرینیبرایایراناسلامیدارند
رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: ما به برکت انقلاب 
اسلامی پیشــرفت های خوبی در حوزه های مختلف داشتیم 
و وقتی این حرکت رو به جلــو را در بازه های زمانی گوناگون 
بررسی می کنیم شاهد نقش ویژه جوانان در این پیشرفت ها و 

افتخار آفرینی ها هستیم.
سردار غلامحسین غیب پرور رئیس سازمان بسیج مستضعفین 
در آیین اختتامیه دهمین جشــنواره ســرباز برتر سازمان بسیج 
مســتضعفین که با عنوان جشــنواره حضرت علی اکبر)ع( برگزار 
شد، ضمن تشکر از تلاش های سربازان وظیفه اظهار داشت: دوران 
سربازی می تواند دورانی پر از خاطره و به یاد ماندنی برای هر کدام 

از جوانان باشد.
وی افزود: هر کدام از جوانان ما به خصوص ســربازان در ســه 
حوزه وظایف مهمی دارند؛ اولین حوزه مربوط به امورات شــخصی 
اســت، دومین حوزه مربوط به ارتباط با خانواده اســت و سومین 

حوزه مربوط به وظایف اجتماعی و ارتباط جوانان با جامعه است.
رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: در حوزه اول همه  جوانان 
باید تلاش کنند تا جســم و روح سالمی داشته باشند، جوان  باید 
اهل ورزش باشد تا جسم خود را سالم نگه دارد و البته جسم سالم 
به تنهایی کافی نیست و روح سالم هم مهم است، تحصیل، غیرت، 
مروت، پاکدامنی و سلحشــوری از جمله مسائلی است که جوانان 
باید به آن توجه داشته باشند و آنها را نسبت به خود رعایت کنند.
به گزارش فارس، غیب پرور ادامه داد: دومین حوزه، حوزه ارتباط 
با خانواده و وظایف جوانان نســبت به خانواده شان است؛ بخشی از 
وظیفه جوانان احترام گذاشتن به خانواده است و با توجه به وضعیت 
معیشــتی امروز جامعه، بخش دیگری از وظایف جوانان کمک به 
معیشت خانواده است، جوان نباید باری بر دوش خانواده باشد بلکه 

باید باری از دوش خانواده بردارد.
وی با بیان اینکه سومین حوزه، مربوط به  امورات اجتماعی و 
وظایف جوانان نسبت به جامعه است تصریح کرد: ما به برکت انقلاب 
اسلامی پیشرفت های خوبی در حوزه های مختلف داشتیم و وقتی 
این حرکت رو به جلو را در بازه های زمانی گوناگون بررسی می کنیم 
شــاهد نقش ویژه جوانان در این پیشــرفت ها و افتخار آفرینی ها 
هســتیم، فلذا جوانان امروز ما هم باید مثل ســایرین در راستای 
افتخار آفرینی هر چه بیشتر و بهتر برای ایران اسلامی گام بردارند.
در پایان این مراسم از سربازان برتر سازمان بسیج مستضعفین 

تقدیر و قدردانی به عمل آمد.
امشب دکتر روحانی در برنامه زنده تلویزیونی از اقتصاد می گوید

13 سؤال كلیدی
از رئیس دولت دوازدهم

بقیه از صفحه 2
آقای رئیس جمهور! یادتان هست با طعنه به برخی نهادها،درباره قاچاق چه 
حرف هایی می زدید!؟ دولت با تفنگ را که فراموش نکر ده اید! حالا ممکن اســت 
آماری از قاچاق در دولت خودتان هم ارائه کنید!؟ حتما خبر دارید که قاچاق کردن 
کار ســختی است و وقتی مثلا رئیس فلان اتحادیه می گوید 8۰ درصد کالاهای 
صنف ما قاچاق به کشور وارد می شود، منظورش این نیست که افرادی آنها را روی 
کولشــان گذاشته اند و وارد کرده اند! این یعنی قاچاق از مبادی رسمی و قانونی! 
در این باره حرفی ندارید!؟ برخی می گویند سالانه حدود 4۰ میلیارد دلار کالای 

قاچاق به کشور وارد می شود! نظرتان درباره این عدد چیست!؟
آقای رئیس جمهور! به خاطر دارید قانون درباره مدیران دوتابعیتی چه می گوید!؟ 
پس از ســروصدای قبلی درباره مدیران دوتابعیتی و دســتگیری یک جاسوس 
دوتابعیتی در تیم هسته ای شما، مانورهای رسانه ای انجام شد و نهایتا اعلام شد که 
دیگر هیچ مدیر دوتابعیتی نداریم! اما مدت کوتاهی بعد از آن معلوم شد یک مدیر 
دوتابعیتی وزارت نفت، بیش از یکصد میلیارد تومان اختلاس کرده و گریخته! یک 
مدیر دوتابعیتی! از همان ها که می گفتید تمام شدند! یادتان هست وزیر اطلاعات 
برخلاف همه موازین حرفه ای می گفت هر کس مدیر دوتابعیتی سراغ دارد معرفی 
کند!؟ یادش نبود که وزیر اطلاعات است و قرار است او به همه اطلاعات بدهد نه 
اینکه منتظر اطلاعات دیگران باشد! هم اکنون نمایندگان مجلس از لیست بیش 
از یکصد مدیر دوتابعیتی سخن می گویند! آیا این عدد درست است!؟ به جز این 

لیست، هنوز در دولت کسی هست که دوتابعیتی باشد!؟
آقای رئیس جمهور! پرونده حقوق های نجومی را یادتان هست!؟ همان ها که 
رهبر انقلاب کارشان را خیانت به انقلاب دانست و با صفت حرامخوار خطابشان 
کرد. طبق معمول اول همسویی با فرمایش رهبری را در دولت تان شاهد بودیم 
و بعــد جبهه گیری و در نهایت، ذخیره نظام نامیدن غارتگران را! آیا اکنون دیگر 
مدیر نجومی نداریم!؟ ممکن است درباره حقوق مدیران ارشد، وزرا و مشاورین تان 
توضیح بدهید!؟ ممکن است از میزان حقوق برادرتان حسین فریدون با مردم سخن 
بگوئید!؟ راستی چند روز قبل مدیری در وزارت نفت با پاداش پایان خدمت یک 
میلیاردی بازنشسته و البته بلافاصله جذب کار شد! ممکن است درباره این کیس 

خاص توضیح بدهید؟
آقای رئیس جمهور! حتما به یاد دارید که تا به حال چندین بار از رکود خارج 
شده ایم! این را می توانید در آرشیو سخنرانی های پرشور و همراه با تشویق حضار پیدا 
کنید. آیا هنوز هم از رکود خارج شده ایم!؟ آیا واقعا همچنان در حال خروجیم!؟ اگر 
بله، پس این همه کارگر بیکار چه می گویند!؟ رشد ۷ درصدی و کارخانه تعطیل!؟ 
دوران رونق و حقوق ده ماه معوق!؟ به نظرتان این حرف ها تضاد ندارند!؟ آیا دوباره 

به دوران رکود برگشتیم یا نه، اصلا از رکود خارج نشدیم!؟ 
آقای رئیس جمهور! تا به حال بارها درباره فضای مجازی سخن گفته اید. جوری 
حرف زده اید که گویا همه در کشور مخالف فضای مجازی هستند و تنها شمائید 
که این فضا را دوست دارید! ممکن است اسم یک نفر را که مخالف فضای مجازی 
است بیاورید!؟ مردم محرمند، عیبی ندارد که بدانند چه کسانی مخالف مطلق فضای 
مجازی هستند. آقای رئیس! شما 4 سال فرصت داشتید اینترنت و شبکه اطلاعات 
و شبکه اجتماعی بومی بسازید و ممکن است بگویید در این 4 سال چند درصد از 
این کارها را که وظیفه قانونی شما بوده پیش برده اید!؟ ممکن است بگویید در 4 
سال گذشته، در چند جلسه شورای عالی فضای مجازی شرکت کرده اید!؟ برخی 
معتقدند شما یک شبکه امن ملی به مردم بدهکارید و از حیث این قصور یا تقصیر، 
مستحق سرزنش و سوالید،آیا خودتان را مسئول می دانید!؟ آیا درست است که 
شما با این کم کاری و کوتاهی باعث شدید که کسب و کارهای مبتنی بر فضای 
مجازی سر سفره بیگانگان برپا شود و امنیت سرمایه گذاری مردم به خطر بیفتد؟!

و بالاخره برجام! آقای رئیس جمهور! هنوز برجام می تابد!؟ پس چرا به گفته 
وزیر خارجه  حتی نمی توانیم یک حساب در انگلیس باز کنیم!؟ پس چرا ناچاریم 
نفتکش ایرانی را با پرچم پانامایی و با اسم کره ای به دل اقیانوس بفرستیم و بعد 
نتوانیم برای دریانوردان مظلوم  هیچ کاری بکنیم!؟ چرا نمی توانیم پول نفتمان 
را از خریدار ها بگیریم و به جای دلار از کره ای ها ماشین هیوندا و کیا می گیریم!؟ 
چرا به جای پول نفت با هندی ها تهاتر کردیم و واگن خریدیم!؟ ما واگن پارس 
نداریم!؟ چرا هیچ تحریمی که برداشــته نشد هیچ، تحریم های جدید هم اضافه 
شد!؟ تا جایی که رئیس قوه قضائیه هم به لیست تحریم افزوده شد! راستی یادتان 
هست می گفتید:»در روز اجرای برجام همه تحریم های هسته ای ، بانی، موشکی، 
اقتصادی، تســلیحاتی و... بالمره لغو و نه تعلیق خواهد شد«! آیا واقعا لغو شد!؟ 

خودتان قبول دارید که حتی یک تحریم لغو شده!؟
آقای رئیس جمهور! خوب اســت با مردم روراســت و شفاف سخن بگوئید و 
برای یک بار هم که شــده، حقایق را آنگونه که هســت بیان کنید نه آنگونه که 

نوشته می شود.

مناطق  و  روستایی  توسعه  معاون   
در  گفت:  ریاســت جمهوری  محروم 
راستای اجرایی کردن آیین نامه توسعه 
مناطق روستایی و محروم بیش از هزار 
میلیارد تومان تســهیلات به مناطق 
روستایی و زلزله زده استان کرمانشاه 

اختصاص داده شده است.
به گــزارش ایرنــا، ابوالفضل رضوی در 
همایــش اقتصاد مقاومتی در اســتانداری 
افزود: ســهم تسهیلات اشتغال  کرمانشاه 
روستایی استان کرمانشاه 4 و 2 دهم درصد 
یعنی حــدود 5۰۰ میلیارد تومان اســت؛ 
علاوه بر این ســهم 6۰۰ میلیارد تومان نیز 
اختصاصی برای مناطــق زلزله زده در نظر 
گرفته شده اســت که شامل 2۰۰ میلیارد 
تومان خاص مناطق روستایی، 2۰۰ میلیارد 
تومان ســرمایه ثابت شهرک های صنعتی 
با کارمزد 6 درصــد و 2۰۰ میلیارد تومان 
ســرمایه در گردش شهرک های صنعتی با 

کارمزد 1۰ درصد است.
به گفته رضوی، ســهم هر اســتان از 
تسهیلات اعطایی براســاس سرانه درآمد 
خانوار روســتایی، تعــداد جمعیت و نرخ 

بیکاری جمعیت روستایی و عشایری تعیین 
شده است.

وی ادامــه داد که تســهیلات اعطایی 
به روســتاهای مرزی 4 درصــد کارمزد و 
روستاهای غیر مرزی 6 درصد کارمزد خواهد 
داشت و مدت بازپرداخت برای هر 2 یکسان 
خواهد بود و سه سال اول بازپرداخت دوره 
مشارکت و تنفس است و از سال چهارم 6 
سال مدت بازپرداخت می شود و در مجموع 

تمام دوره 9 سال خواهد بود.
رضوی بیان داشت: تضامین این وام ها 
در مرحله اول محــل اجرای پروژه خواهد 
بود سپس ســفته و در آخر سند روستایی 

در نظر گرفته شده است.
به گفته او، بانک های عامل نیز کشاورزی، 
توســعه تعاون، پســت بانــک و صندوق 
کارآفرینــی امید در نظر گرفته شــده اند 
و چنانچــه بانکــی در دریافــت تضامین 

سختگیری کند با آن برخورد خواهد شد.
رضوی با بیان اینکه شهرک های صنعتی 
در مناطقی که زیر 1۰ هزار نفر جمعیت دارند 
وام سرمایه در گردش با کارمزد 1۰ درصد و 
بازپرداخت 18 ماهه دریافت می کنند؛ تاکید 

کرد: محل اجــرای تمامی پروژه ها باید در 
مناطق روستایی و عشایرنشین باشد.

به گفته او، محدوده روستا یعنی جایی 
که شــهر نباشــد و در این طرح عشایر نیز 

مدنظر هستند.
وی در ادامه تاکید کــرد که وام بدون 
وثیقه و تضمین پرداخت نمی شــود لذا هر 

کسی وثیقه ندارد طرح ارائه ندهد.
معاون توســعه روســتایی و مناطق 
محروم ریاســت جمهوری با بیان اینکه 
سهم استان کرمانشاه هزار میلیارد تومان 
خواهد بود، افزود: پایــان اعتبار این وام 

پاییز 9۷ است.
رضــوی با بیــان اینکه وام بــه یکباره 
پرداخت نمی شــود، افــزود: پرداخت طی 
چند مرحله نسبت به پیشرفت پروژه انجام 

خواهد شد.
او ادامــه داد که ســقف پرداخت وام 2 
میلیارد و 5۰۰ میلیون تومان خواهد بود و 
به دلیل اینکه به کار سرعت ببخشیم شخص 
استاندار اختیار افزایش سقف پرداخت تا پنج 

میلیارد تومان را خواهد داشت.
به گفته وی، محل اجرای پروژه ها باید 

مناطق روستایی باشد و کف وام برای صنایع 
دستی می تواند زیر 1۰۰ میلیون تومان باشد 
اما برای طرح های کشاورزی باید بالای 1۰۰ 

میلیون تومان باشد.
رضوی تاکید کرد: کاهش یا افزایش سهم 
هر استان در دریافت تسهیلات به عملکرد 

مجموعه مدیریت آن استان برمی گردد.
وی در ادامــه گفت: به واحدهای بزرگ 
با نرخ اشــتغالزایی کم اصــلا وام پرداخت 
نمی کنیم و اولویت پرداخت ما به شرکت های 
تعاونی و مشارکتی روستایی خواهد بود هر 
چند اگر از خارج از یک روستا سرمایه گذار 
پیدا شد و برای مردم آن روستا اشتغال ایجاد 

کرد به او هم وام تعلق می گیرد.
رضوی هشــدار داد: هیــچ بانکی حق 
ندارد بیشــتر از یک ماه طرح ها را برای کار 
کارشناسی نگه دارند ضمن اینکه متقاضی 
سه ماه فرصت سپردن تضمین و وثیقه به 
بانک ها را دارد در غیر این صورت ســهم و 

مصوبه اش حذف خواهد شد.
وی گفــت: قصد داریم در پاییز ســال 
آینده از رهبر معظم انقلاب و مجلس شورای 

اسلامی دستور اعتبار جدید اخذ کنیم.

هزار میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی 
به مناطق زلزله زده و روستایی كرمانشاه اختصاص یافت


